
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2009. szeptember 02-án 13.00 órai 
kezdettel megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Bán János, 
Elekes Péter,  
Kozma Lászlóné, 

   Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Vass András, 

   Virág Imréné képviselő. 
 
Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix  jegyző. 
 
Késik:   Ujváry Ferenc képviselő. 
 
 
Hajdu Gábor József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 9 képviselő jelen van. Ujváry Ferenc képviselő Úr késni 
fog, telefonon jelezte. Az órarendje még nem megfelelő. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Virág 
Imréné képviselő Asszonyt és Vass András képviselő Urat javasolta. Javaslatot tett a 
tárgyalandó napirendi pontokra. 
 
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 
 
  1. Pályázatokkal kapcsolatos aktuális feladatok megbeszélése 
  Előadó: polgármester 
  
  2. Beiskolázási támogatás 
  Előadó: bizottság elnöke 
 
1./ napirendi pont: Pályázatokkal kapcsolatos aktuális feladatok megbeszélése 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Jövő hét szerdán ismét testületi ülés lesz 13.00 
órától. Pályázatok ismertetése, beadásával kapcsolatos döntésekre kerül sor. Az óvoda 
pályázattal kapcsolatosan előírás, hogy projektnyitó rendezvényt kell tartani első lépcsőben. 
Ezt be kell tartani. A projektnyitó rendezvénnyel kezdünk 09-én szerdán 13.00 órától. Sajnos 
a mai ülésen az iskola udvarának burkolása tárgyában nem tudjuk meghozni a döntést, mert 
nem érkeztek meg az ajánlatok. Egy ajánlatunk van a Maczkó tüzéptől. A másik kettő még 
nem érkezett meg. A múlt ülésen említett útpályázattal, az LHH-s projekttel kapcsolatosan az 
anyag még nincs teljesen kész, így abban is a jövő heti ülésen fogunk tudni döntést hozni. A 
mobilgarázs pályázattal kapcsolatosan a három ajánlat megérkezett. Ez a közmunkásokhoz 
kapcsolódik, és még jó időben el kell kezdeni, hogy be is tudjon fejeződni az évben, a pénzt 
még az idén le tudjuk igényelni. A határon átnyúló szlovák-magyar INTERREG-es 
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pályázattal kapcsolatosan még a hétfői napon 07-én lesz egy képzés, ott fog eldőlni, hogy 
végül is be tudjuk-e nyújtani. Ennek még két hét a beadási határideje.  
A busztárolóval kapcsolatosan meghozható most a döntés. A pályázatot annak idején beadtuk, 
utána át kellett dolgozni, mert kivitelezéssel nem felelt meg a kiírásnak. Csak anyagra lehetett 
pályázni. Átdolgoztuk, benyújtottuk, nyert a pályázat. Ismertette a mobilgarázs telepítésre 
benyújtott ajánlatokat, melyek a jegyzőkönyv mellékletét képezik. A legkedvezőbb FT Vulc-
Man Kft Kazincbarcika ajánlatát javasolom elfogadni 4.362.720,-Ft-tal. A közmunkásainkat 
szükséges foglalkoztatni, róluk ragyogó fotók fognak készülni a munkavégzés során. 
Javaslom, hogy kössük meg a szerződést. Az államkincstár még nem kötött szerződést 
senkivel, de azt mondták, hogy a munka elkezdődhet, a szerződést kössük meg az 
ajánlattevővel. Ha kiválasztjuk a vállalkozót, elindulhat a munka. Még ebben az évben jó 
lenne lehívni a pénzt. Még jó időben el kell kezdeni a kivitelezéseket. Az iskola burkolás 
ügyében még nem tudunk döntést hozni, mert még nem érkeztek meg az ajánlatok.  
 
Révay István: Kitől lettek kérve az ajánlatok? 
 
Hajdu Gábor: A Doma Ép-től, a Mackó tüzéptől, aki a benyújtásnál is adott ajánlatot, és egy 
burkoló cég, akinek pontosan nem jut eszembe a neve. 
Jó minőségű burkolóval, egy német anyaggal Semmelrock-kal burkolunk, nem mindenki 
foglalkozik a forgalmazásával. A jövő heti ülésen fogunk tudni dönteni róla. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 6 igen, 2 tartózkodás, 1 ellen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
78/2009. (IX.02.) számú Határozat 
 
Tárgy: Mobilgarázs telepítése közösségi busz biztonságos tárolása céljából  
 
Képviselő-testület a legkedvezőbb ajánlattevő az FT Vulc-Man Kft Kazincbarcika, Gépész u. 
23. ajánlatát fogadja el mobilgarázs telepítése közösségi busz biztonságos tárolása céljából 
szállítási munkáinak elvégzésére.  
Felhatalmazza a polgármestert a szállításra vonatkozó vállalkozói szerződés megkötésére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
 
Hajdu Gábor: Az LHH-s projekt keretében az útpályázathoz az anyag készül. A pályázatíróval 
egyeztettem, még nincs meg teljesen az anyag. 
Az óvoda pályázatunkkal kapcsolatosan mivel Uniós pályázatról van szó, így egy projektnyitó 
rendezvényt kell tartanunk, ezzel fogunk kezdeni a 09-i ülésen 13.00 órakor. Uniós 
pályázatoknál kötelező a projekt nyitó, záró rendezvény megtartása, a nyilvánosság közlés, 
stb. 
Az INTERREG határon átnyúló kapcsolatok projekt keretében a múltban, akik már több 
ciklus óta képviselők, emlékeznek rá, hogy szennyvízre próbáltunk ennek keretében pályázni. 
Az sikeres is lett volna, de az egyik szlovák partner egyik papírjára rossz bélyegzőt nyomtak, 
ezért dobták vissza. Most újra ki van írva INTERREG pályázat. Jelentkezett egy szlovák 
partner, egy polgári társulás, akik turisztikával foglalkoznak. Voltunk együtt benn Ózdon a 
városfejlesztési irodánál egyeztettünk. Mindössze 3-4 település van a térségben, akinek van 
partnere. 95% pályázati pénz nyerhető. Nekünk van egy faluközpont rekonstrukciós tervünk. 
Ezzel lehet, hogy lehetne pályázni. A Lovak és Emberek Polgári Társulás aki partnernek 
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jelentkezett. Ott kinn ők szlovák nyelven, szlovák pályázatíróval készítik az anyagot, itt mi az 
itthonival. Hétfőn megyek egy egyeztetésre, Ózdra ezzel kapcsolatosan, akkor derül ki, hogy 
jó lehet-e így tükör projektnek a kettő. Annyiban közös pályázat, hogy mindketten 
lenyilatkozzuk, hogy vállaljuk az 5% önerőt. Még tervezői költségbecslésünk azért nincs, 
mert megvárnánk a hétfőt, amíg kiderül, hogy van-e mód a benyújtásra. Amennyiben hétfőn 
kedvező választ kapok, úgy szerdára a következő ülésre hozom a tervezői költségbecslést, 
utána meghozhatjuk a döntést. Javaslom, hogy ha mód van rá, akkor pályázzunk, közös tükör 
projektben. Ha hétfőn azt mondják, hogy belefér, akkor a következő ülésen konkrét javaslatot 
hozunk be. Úgy lett nekünk ez a kapcsolatunk, hogy Tamás Barnabás Úr Putnok 
polgármestere szervezett egy találkozót. Ugyanis a Sajó-Rima Eurorégión belül létrejött egy 
horgász, vadász, lovas tagozat. Ezen a találkozón ismertük meg a másik, szlovák felet. A 
pályázat szlovák-magyar nyelven készül, a végén kb. 5 oldalban, kell egy angol nyelvű 
összefoglaló. Javaslom, hogy hozzunk egy olyan döntést, hogy kívánunk pályázni. Ha pozitív 
visszajelzést kapunk hétfőn, a következő ülésre készül el az konkrét javaslat, és azután 
nyújtjuk be. A költségek 2007-ig  visszamenőleg elszámolhatóak lesznek a pályázatban, tehát 
a terv készíttetése is belefér. 
 
Tóth Csabáné: Tulajdonképpen ezért csináltattuk meg a tervet, hogy ha lehetőség lesz, akkor 
pályázzunk. 
 
Virág Imréné: Mindent, ami a községnek jó. 
 
Hajdu Gábor: Meg fogom kérni őket, hogy jöjjenek el bemutatkozni egy testületi ülésre 
valamikor. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 8 igen, 1 ellen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
 
79/2009. (IX.02.) számú Határozat 
 
Tárgy: Szándéknyilatkozat Faluközpont rekonstrukciójára 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elhatározza, hogy pályázatot kíván 
benyújtani: 
1. Az INTERREG pályázati lehetőséggel Magyarország-Szlovákia határon átnyúló 
együttműködési program 2007-2013 keretében benyújtandó Faluközpont rekonstrukciójára, 
melyet Bánréve a szlovákiai Lovak és Emberek Polgári Társulással, partnerséggel kíván 
megvalósítani.  
2. Bánréve Község Önkormányzata vállalja, hogy a pályázat megvalósításához szükséges 5 % 
önrészt a 2010. évi költségvetésében biztosítja. 
3. Bánréve Község Önkormányzata  a szlovákiai Lovak és Emberek Polgári Társulással a 
beruházás biztosítására, és a fenntartási időszakban történő együttműködésre hosszú távú 
„Együttműködési Megállapodás”-t köt. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester. 
 
2. napirendi pont: Beiskolázási támogatás 
 
Tóth Csabáné: Ismertette a Kulturális és Szociális Bizottság napirenddel kapcsolatos 
előterjesztését, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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A költségvetésben tervezve van a beiskolázási támogatás a tavalyi létszámmal, a 
gyermeklétszám miatti eltérés nem jelentős. 
 
 
Megérkezett Ujváry Ferenc képviselő Úr az ülésre. 
 
 
Hajdu Gábor: Érdekes ez a dolog, ugyanis évek óta a testület dönt, holott a szabályozás 
alapján nem is kellene testületi döntés erről, hiszen bizottsági hatáskör. Azért is hozzuk a 
testület elé, mert nincs konkrét gyermeklétszám tervezve, így a költségvetésben változás 
történik, bár nem nagymértékben. Ezt a jövőben orvosolni fogjuk, a továbbiakban inkább fölé 
tervezünk majd.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: 85 fővel van tervezve 510 ezer forint. Ha ezen belül van a 
gyermeklétszám, akkor fedezetet biztosít a költségvetés, ha e fölötti akkor módosítani kell. 
Jövőre inkább fölé tervezünk, és így a bizottság első kézből tud majd dönteni. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
80/2009. (IX.02.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beiskolázási támogatás 
 
Képviselő-testület ingyen tankönyvet biztosít valamennyi Bánrévére járó, bánrévei állandó 
lakóhelyű tanuló részére.  
Képviselő-testület alanyi jogon 6.000,-Ft beiskolázási támogatást nyújt a közép- és felsőfokú 
oktatási intézményekben nappali tagozaton tanuló, első diplomát szerző, ingyenes tankönyv 
juttatásban nem részesülők (kivéve a Bursa támogatottak, illetve az Arany János 
tehetséggondozó) részére.  
Alanyi jogon 4.000,-Ft támogatást nyújt a speciális általános iskolában tanulók részére. A 
támogatáshoz csatolni kell az iskolalátogatási bizonyítványt. 
A szükséges fedezetről Képviselő-testület a költségvetés módosításakor dönt 
 
Határidő: november 30. 
Felelős: Tóthné Mustos Beatrix jegyző 
 
 
Hajdu Gábor: Az óvoda áthelyezés pályázat munkálatai elkezdődtek. Kérem, hogy mindenki 
legyen körülötte, hogy nehogy az legyen, ami a járda pályázattal kapcsolatban is volt. Nehogy 
az legyen, hogy kimaradt belőle az anyag. Mindenki nyugodtan menjen, ellenőrizze a 
munkálatokat. Először az iskola felőli kerítés készül el, hogy el legyen választva az iskolától, 
hiszen nehéz a gyermekeket távol tartani.  
 
Az idősek estje szeptember 25-én, pénteken kerülne megrendezésre. Rá következő hétvégén 
lesz Bánrévén a búcsú. Előkészítjük az eddigi gyakorlatnak megfelelően. Elkezdjük a 
szervezést. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
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81/2009. (IX.02.) számú Határozat 
 
Tárgy: Idősek estjének megbeszélése 
 
Képviselő-testület egyetért azzal, hogy 2009. szeptember 25-én 17.00 órai kezdettel kerüljön 
megrendezésre az Idősek estje. A meghívottak körére, az ellátás formájára, minőségére és 
mennyiségére, a műsorra és az egyéb szervezési kérdésekre vonatkozóan a korábbi évek 
gyakorlatát kell folytatni. 
A szükséges lépéseket az érintettek tegyék meg. 
 
Határidő: azonnal és szeptember 25. 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
 
Révay István: A falunappal kapcsolatosan megjött a záró számla? Mennyi lett végül az 
étkeztetés. 
 
Hajdu Gábor: Még nem tudom. Azt tudom, hogy a tombola fedezte a ráfordításokat. Az 
étkeztetettek száma kb. 100 fővel nőtt. Egy nagyon jó rendezvény volt. Talán az elmúlt pár 
évhez mérten a legjobb falunap, de ami az étkeztetés körül folyik, az méltatlan. Én azt 
javaslom, és a falugyűlésen is be fogom jelenteni, hogy lesz ellátás, jövőre is, de ez az állapot 
nem tartható. A Képviselő-testület mindenkit szívesen megvendégel, de meg fogjuk hirdetni 
és mindenkit értesíteni fogunk arról, hogy a lakos is járuljon hozzá egy kisebb összeggel. 
200,-Ft-ért lehetne vásárolni jegyet, a testület mellé teszi az 500,-Ft-ot. Július hónapban 
kiküldésre kerülnek majd a meghívók, abban benne lesz, hogy mindenkinek lehetősége van 
augusztus 10-ig, hogy darabonként 200,-Ft-ért váltson magának annyi étkezési jegyet, 
amennyit kíván. 
 
Ujváry Ferenc: Minden évben megfogadjuk, hogy ez így nem mehet tovább, mégis minden 
évben ez van. 
 
Naszádi Ferenc: Ez így tényleg tarthatatlan. 
 
Tóth Csabáné: A kolbász viszont nagyon finom volt. 
 
Kozma Lászlóné: Nagyon jó ötletnek tartom a polgármester Úr javaslatát. 
 
Ujváry Ferenc: Ettől függetlenül a rendezvény napján úgyis jönni fognak, hogy adjunk. 
 
Tóth Csabáné: Ezt az elvet elfogadjuk. Ráértünk megtárgyalni később is, amikor időszerű 
lesz. 
 
Vass András: Az elv tényleg jó. 
 
Révay István: Az elmúlt ülésen említettem a munkavédelmi szemüveget. A törvény kimondja, 
hogy munkavédelmi szemüveget biztosítani kell, de olyan monitor is beszerezhető, amivel a 
szemüveg vásárlás elkerülhető. 
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Tóthné Mustos Beatrix: Éles Sándor rendszergazdával, az informatikusunkkal a kapcsolatot 
felvettük. Ajánlatot kértünk, ő adott is szakvéleményt. A következő ülésre gondoltam bevinni. 
Az informatikus javasolja a cserét, adott is ajánlatot. 
 
Révay István: Akkor, amit mondtam, az megállja a helyét. Hosszú távon megéri. 
 
Hajdu Gábor: Az informatika gyors fejlődését látva, a fene tudja, hogy megéri-e. 
 
Révay István: Lakossági kérés volt, és ígéret is volt rá kora tavasszal, hogy a hősök terén a 
parkban a lóca ülőke le lesz téve. Ez mindeddig ígéret maradt. 
 
Vass András: Tegnap lett letéve. 
 
Révay István: Akkor nagyon örülök neki, ha valóban megvalósult. Ma nem volt időm ezzel 
foglalkozni, ugyanis ma az önkéntes burgonya osztogatókkal voltam elfoglalva. Kisebbség 
egy busszal bemegy az udvarokra, burgonyát visz, azt mondják, hogy az önkormányzat küldi. 
Közben, ha már ott vannak, egy másik kéri, hogy 20.000,-Ft-os van csak nála, váltsák már fel 
neki, mert nem tudnak a boltban visszaadni. A putnoki őrsre szóltunk, de nem igazán akartak 
vele foglalkozni, így felhívtam Rák Róbertet. Voltak az Ady és a Dózsa utcákban is. Rák 
Róbert megígérte, hogy vissza fog jelezni, ha valami van. Rendszámot adtunk meg. Amikor 
szóltam nekik, hogy hívom a járőrt, máris Ózd felé vették az irányt. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Domaházán is nagy szokás a házaló árusítás. A testület hozott egy 
olyan döntést, hogy a falu két végére táblát tesz ki, hogy a településen engedély nélkül házaló 
árusítás tilos, ellenkező esetben eljárást kezdeményezünk. 
 
Révay István: Ez helyes és jó is. Engedélyt se kell adni senkinek. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ezekben az esetekben nincs is mire engedélyt adni. 
 
Virág Imréné: Meg kellett volna gondolni azt a döntést, és meg kellett volna tudni oldani, 
hogy a fű levágása továbbra is meglegyen. Nem jó megoldás, hogy mindenki vágja le, vagy 
vágassa le magának. A Kossuth Lajos utca, pont a főutca nagyon füves, csúnya. Rossz 
véleményt vált ki az átutazókból is, de mindenkiből. Inkább jobb megoldás lett volna, ha 
levágják és kiküldik a csekket. Rossz fényt vet a falura, ahogy kinéz sok helyen. Iszonyúan 
csúnya. 
 
Hajdu Gábor: Fel fogjuk szólítani, aki nem vágja le. 
 
Révay István: A hivatalt is fel lehet szólítani, mert van olyan önkormányzati terület, ami 
szintén nagyon csúnya, elhanyagolt. 
 
Virág Imréné: Valahogy más módon kellene megoldást találni. Azt hiszem továbbra sem 
mentünk volna tönkre, ha végzik a fűnyírást, úgy mint eddig.  
 
Vass András: A főútra valóban oda kellene figyelni. 
 
Révay István:  Az árok a KPM-é.  
 
Kozma Lászlóné: Deme tanár úr is mindig ezt mondta.  
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Révay István: Dani jegyző mindig azt mondta, hogy a felezőig a tulaj feladata rendben tartani 
az utat, az árkot, a járdát. Így azok előnyben vannak, akik előtt nincs járda, előnyösebb aki 
előtt semmi nincsen.  
 
Ujváry Ferenc: A Pénzügyi Bizottságnak a testülettel közösen javaslok, egy falubejárást. 
Végignéznénk, hogy hogyan is áll a fűnyírás, a virágok, stb. Egy időpontot majd 
egyeztessünk. Javaslom, hogy a következő ülésen döntsünk az időpontról. 
 
 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel. Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József          Tóthné Mustos Beatrix   
     polgármester                        jegyző  
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 
 

      Virág Imréné                      Vass András 
         képviselő             képviselő          
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